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رئیس جمهور در دهمین گفت وگوی زنده تلویزیونی: 

از قیمت کالاها و وضعیت سفره مردم مطلع هستم
ابربدهکاران بانکی که پچ پچ جلسات و محافل بود را علنی کردیم

رئیس جمهور در دهمین گفت وگوی زنده تلویزیونی با بیان اینکه 
به عملیات وعده صادق باید در رسانه ملی و محافل علمی، سیاسی و 
امنیتی پرداخته شود، گفت: عملیات وعده صادق احساس غرور ملی 
بود و از نقاط عطف اجماع ساز میان همه مردم و صاحبان اندیشه و 
تفکر با هر سلیقه ای بود و همه این کار را ستودند. رئیسی با بیان اینکه 
حمایت از فلسطین نه در دانشگاه های غرب که در هرجای دنیا دیده 
می شود، گفت: رژیم صهیونیستی در این درماندگی خود به کنسولگری 
ایران در دمشق حمله کرد و رهبری انقلاب بر تنبیه این رژیم پس از این 
کید کرد و در نهایت جلوه ای از همکاری میدان، دیپلماسی و  واقعه تا
رسانه در عملیات وعده صادق دیده شد و نشان داد ایران قوی است 
که می تواند گزینه نظامی را از روی میز حذف کند؛ باید با قدرت پیش 
کید کرد: برداشت من این است که »وعده  رفت. رئیس دولت سیزدهم تا
صادق« نقطه اقتدار جمهوری اسلامی ایران است و این نقطه اقتدار 
گر  آثار خود را در زمینه های دیگر از جمله اقتصاد کشور نشان می دهد. ا
این عملیات غرورآفرین اجماع ساز بود و همه در کنار هم آن را تحسین 
کردند می توان از این فرصت برای اجماع در حل مشکلات کشور هم به 
کار گرفت. رئیس جمهوری در پاسخ به این پرسش که راه حل مشکلات 
کره و یا هردو، تصریح کرد: ما بارها اعلام کردیم  کشور موشک است یا مذا
جمهوری اسلامی دست کشورهایی را که بخواهند با ما روابط خوبی 
داشته باشند می فشاریم؛ چه در آسیا و چه در اروپا تا روابط خوبی شکل 
گیرد. البته دشمن ایران هراسی را امروز تشویق می کند اما می بینیم که این 

ترفند جواب نداده است. 

   موشک جواب موشک است
کید کرد: پیام وعده صادق این است که ما مقابل هرکسی که  وی تا
مقابل جمهوری اسلامی بایستد می ایستیم و با هرکسی بخواهد با ما 
روابط خوبی داشته باشد روابط خوبی خواهیم داشت. ما هیچوقت میز 
کره را ترک نکردیم، اما اروپا و آمریکا عهدشکنی کردند. ما انحرافی در  مذا
فعالیت های هسته ای نداریم و بارها بازرسان آژانس آن را اعلام کردند، اما 
کره بتواند همیشه پاسخگو  گوش شنوایی وجود ندارد. اینکه فقط مذا
کره. در واقع  باشد نیست، در جایی موشک می تواند و در جایی هم مذا
موشک جواب موشک است وی تصریح کرد: من روزانه آمار می گیرم نه 
هفتگی، روزی نمی گذرد مگر اینکه از قیمت کالاها و وضعیت سفره مردم 
مطلع هستم و این مبالغه نیست و حساسیت من بر این موضوع است. 
رئیس دولت سیزدهم یادآور شد: تورم به کانال ۳۰ درصد رفته است و روز 
به روز کاهشی می شود که تأثیر خود را بر قیمت ها خواهد گذاشت. تلاش 
کردیم فشارها بر اقشار ضعیف، مستمری بگیران و مددجویان کاهش 
ح کالابرگ هم برای همین بود که کالاهای اساسی با قیمت  یابد. طر
ثابت به دست مردم برسد. این اقدامات همه در جهت فقرزدایی است و 
کمکی به خانواده های نیازمند است که آب، برق، گاز و بیمه سلامت این 
خانواده ها رایگان شود. رئیسی یادآور شد: جایی که احساس کنیم امری 
خلاف عدالت صورت گرفته حقیقتا برافروخته می شویم و آن را شایسته 
دولت و نظام اسلامی نمی دانیم. حتماً به همه بخش ها توجه عادلانه 
داریم. رئیس دولت سیزدهم با اشاره به موضوع گشت ارشاد مدیران، 
گفت: کاری که عدالت را نقض می کند فساد است . از ابتدا اعلام کردیم 
ساختارهای فسادزا را اصلاح می کنیم، آن هم با ایجاد شفافیت در عمل 
نه با سخن. صدور مجوزها را دیدیم که چگونه اصلاح شد، سامانه تجارت 
بیش از ۹۰ درصد در حال اجراست و این سامانه ها از ایجاد فساد جلوگیری 
می کند. ابربدهکاران بانکی که پچ پچ جلسات و محافل بود را علنی کردیم 
تا کسی اینگونه عمل نکند. گام های خوبی برای شفاف سازی و برخورد با 
افراد مختلف در دولت برداشته ایم. وی یادآور شد: وقتی اعلام می کنیم 
نزدیک ۱۰۰ نفر از مسئولان بخش های مختلف که همگی هم مشکل 
کارآمدی شان وجود داشت و برخی که در موارد  نداشتند، اما احساس نا
نادر مسئله داشتند، همه جابه جا شدند در راستای همین گشت ارشاد 
مدیران و نظارت است. رئیسی تصریح کرد: گشت ارشاد مدیران در سطح 
کشور در حال اجراست. تغییر، تذکر و هشدار در این زمینه انجام میشود 
و هرجا لازم است جابه جایی هم صورت می گیرد. ما خط قرمزی در این 
زمینه نداریم. من از گروه، حزب یا جریان خاصی نیستم. دولت ما مردمی 
است و ما با مردم ارتباط داریم. هرجا احساس کنیم رودربایستی نداریم 
و در همه شوراهای اداری اعلام کردیم و تجربه کردیم که ۲۰ مدیر تشویق 
شدند و ۱۰ مدیر هم برکنار که البته گفتیم همه آنان مشکلی نداشتند بلکه 
موضوع کارآمدی در مسئولیت بیشتر مطرح بوده است. رئیس جمهوری 
با اشاره به جایگاه حجاب در میان زنان ایران، تصریح کرد: مسئله حجاب 
هم وظیفه شرعی و هم قانونی است. ممکن است فردی نسبت به مسائل 
شرعی تقید نداشته باشد اما این امر حجاب قانونی است و قانونمداری 
اصلی مورد توجه همه است. دشمن دنبال حیازدایی از جامعه ماست اما 
مردم ما اجازه نمی دهند دشمن به این هدف برسد و پایبندی زنان ما به 
گر جایی کم توجهی یا بی توجهی می شود  حجاب ریشه در اعتقادات دارد ا
باید این توجه را ایجاد کرد و افرادی هم که با یک برنامه به هنجارشکنی 
عمل می کنند وظیفه دستگاه های قانونی در این زمینه مشخص است. 

   مردم با حضور در انتخابات، کار خود در دور اول را تکمیل کنند
رئیس  دولت سیزدهم با اشاره به انتخابات مجلس شورای اسلامی، 
گر مجلس و دولت قوی  کید کرد: مجلس قانونگذار و ریل گذار است و ا تا
باشند اجرای قوی هم به دنبال می آید. مردم با حضور در حوزه های 
انتخابیه باقیمانده کار خود در دور اول را تکمیل کنند تا دولت و مجلس 
برای خدمت به مردم و رفع مشکلات گام بردارند. همکاری مجلس و 
دولت بسیار مهم است و امیدوارم مجلس در زمان مقرر شکل بگیرد و 
کارها پیش رود. رئیسی با بیان اینکه تولید در کشور افزایش یافته است، 
گفت: آمار بیکاری هم کاهش یافته و در کانال هفت تا هشت درصد قرار 
کید داریم. امروز  دارد. ما به ایجاد زمینه شغلی برای تحصیلکرده ها حتما تا
۱۰ هزار شرکت دانش بنیان داریم که دوبرابر گذشته شده است. زمینه برای 
فعالیت  در کشور فراهم است و صندوق های حمایتی هم در این زمینه 
فعال هستند تا کمک کنند. امیدوارم روزی در کشور اصلا بیکار نداشته 
کید کرد: امروز  باشیم و زمینه برای همه افراد جویای کار ایجاد شود. وی تا
تولید نه فقط در صنعت که در کشاورزی هم رشد داشته است و ۲۲ درصد 
رشد در حوزه تولید کالاهای اساسی داریم. کارهای خوبی در حوزه صنعت 
و معدن در حال انجام است. مردم متوجه هستند که دولت کار می کند و 

ما حمایت مردم را نعمت و لطف الهی می دانیم. 

   دولت صادق الوعد بودیم و خواهیم بود
کید کرد: نقد و انتقاد ایراد ندارد، اما همه باید کمک  رئیسی در پایان تا
کنیم تا مشکلات حل شود. انسجام ملی در جریان عملیات وعده صادق 
می تواند دیگر مشکلات را هم حل کند. همه احزاب و گروه ها و دیدگاه ها 
بدانند که باید دست به دست هم دهند و مشکلات حل شود. دولت 
خدمتگزار همه مردم است، حتی کسانی که به من رأی نداده اند نیز ما 
خدمتگزارشان هستیم. ما دولت صادق الوعد بودیم و خواهیم بود و به 

عهد خود با مردم وفاداریم و حل مشکلات مردم را دنبال می کنیم. 

خبـــر

وزیر ارتباطات: 
اینترنت به سرعت نور می رسد

 امیدوارم تا پایان سال، چند برند جدید 
موبایل ایرانی داشته باشیم

، دیروز در حاشیه برگزاری  ع پور عیسی زار
جلسه هیأت دولت درباره پیشرفت پروژه فیبر 
نوری گفت: »ما در حوزهٔ ارتباطات ثابت، پروژه 
فیبر نوری را دنبال می کنیم و درحال حاضر بیش 
از یک سوم کشور تحت پوشش قرار گرفته است. 
فردا شاهد پروژه فیبر نوری منازل و کسب وکارهای 
استان قم و شش شهرستان آن خواهیم بود تا 
کیفیت دسترسی پیدا  به اینترنت پرسرعت و با
کنند«. او گفت که با این اقدام، آمار پوشش فیبر 
نوری در کشور به ۷٫۵ میلیون خانوار می رسد و 
افزود: »برنامه ما این است که امسال این رقم را به 
حداقل ۱۴ میلیون خانوار برسانیم، به طوری که 
حداقل دوسوم شهرهای کشور تحت پوشش 
فیبر نوری قرار بگیرند«. وزیر ارتباطات برنامه دیگر 
وزارتخانه متبوع خود را تبدیل این میزان پوشش 
به اتصال دانست: »تک تک خانه های مردم را به 
فیبر نوری متصل کنیم. امیدواریم امسال آمار 

اتصال ها به پنج برابر برسد«.

   فیبر نوری به چه دردی می خورد؟
از  دردی  چه  نوری  فیبر  بگویید،  »شفاف 
این  ع پور در جواب  زار مردم دوا می کند؟« 
سؤال از سوی یکی از خبرنگاران، وعده های 
پیشین را درباره افزایش سرعت اینترنت تکرار 
کرد و توضیحاتی درباره کارکرد فیبر نوری داد: »از 
سال ها پیش در ارتباطات ثابت از سیم مسی 
استفاده می شد. مرکز مخابرات به هر خانه دو 
زوج سیم مسی می رساند و برای خانه ای ده 
واحدی این رقم به ۲۰ سیم می رسید. استفاده 
از این نوع سیم باعث می شود در مسیرهای 
کابل های هزار زوجی سیم مسی  بین شهری 
داشته باشیم که هم ظرفیت محدودی دارند 
و سرعتی که به مردم می دهد از ۱۶ مگابیت بر 
ثانیه بیشتر نیست و هم اینکه هرچه فاصله 
از مرکز مخابراتی دورتر باشد، کیفیت اینترنت 
پایین تر می آید. علاوه بر این ها سیم های مسی 
هستند.  سرقت  مقصد  ارزش شان  دلیل  به 
فیبر نوری همهٔ این مشکلات را حل می کند«. 
او با اشاره به ضخامت بسیار کم تار فیبر نوری 
و ظرفیت بالای انتقال اطلاعات از طریق آن 
تا هزاران برابر اضافه کرد: »دنیا به این سمت 
که زیرساخت های ارتباطی  پیش رفته است 
خود را به فیبر نوری منتقل کند تا محدودیت 
، سرعت  کار سرعت برداشته می شود. با این 
. روی همین بستر  اینترنت می رسد به سرعت نور
می شود داده ها را با سرعت نور منتقل کرد. ما 
در شهرهایی که فیبر نوری راه اندازی شده تا 
هزار مگابیت بر ثانیه، سرعت ارائه کرده ایم. الان 
میانگین سرعت مان در کشور ۱۰ است و با فیبر 
نوری تقریباً ۱۰۰ برابر می شود و انقلابی در حوزهٔ 

ارتباطات صورت می گیرد«.

   تعداد سایت های ۵G تا آخر سال به ۵ 
هزار می رسد

تعداد  افزایش  از  سپس  ارتباطات  وزیر 
سایت های ۵G به بیش از ۱۵۰۰ مورد تا هفته 
آینده خبر داد و گفت: »در موضوع ارتباطات 
در  را  پنجم  نسل  ارتباطات  توسعه  موبایل، 
هدف گذاری مان  داده ایم.  قرار  کار  دستور 
آخر  تا   ۵G سایت های  تعداد  که  است  این 
امسال به بیش از ۵ هزار سایت برسد«. او درباره 
تمهیدات وزارت ارتباطات برای پوشش دور 
دوم انتخابات هم توضیح داد: »در دور قبل 
ارتباطات،  وزارت  امکانات  همهٔ  انتخابات، 
اپراتورها و دستگاه های مرتبط را بسیج کردیم 
تا شاهد ارتباطات پایدار باشیم. بیش از ۹۹ 
درصد پوشش داشتیم، حتی در نقاط دورافتاده 
روستایی که با هلیکوپتر صندوق رأی را بردند، 
دسترسی به شبکه وجود داشت. این اتفاق 
بسیار بزرگی است که ما با این گستره جغرافیایی، 
با بیش از ۴۰ هزار روستای بالای ۲۰ خانوار و ۷۰ 
هزار روستا در کشور در کل توانسته ایم چنین 

پوششی را در سالیان گذشته ایجاد کنیم«.

   امیدوارم امسال چند برند جدید گوشی 
ایرانی معرفی شود

ع پور همچنین درباره جزئیات »مأموریت  زار
مشترک« وزارت ارتباطات و فناوری و وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( گفت: »کار مشترکی بین ما 
و وزارت صمت دنبال می شود تا بتوانیم بخشی از 
نیاز کشور به تلفن همراه را از طریق تولیدکنندگان 
داخلی تأمین کنیم. الان شرکت هایی آمده اند 
و دارند کارشان را انجام می دهند و امیدوارم که 
امسال چند برند جدید ایرانی هم داشته باشیم. 
وجود این چند برند نشان می دهد که ما دنبال 
انحصار نیستیم. تولیدکننده ها حتماً باید محصولی 
که با نمونه های مشابه خارجی  کنند  را تولید 
قابل رقابت باشد تا مردم در یک بازار رقابتی انتخاب 
کنند و با طیب خاطر این کار را انجام دهند«. او در 
ادامه درباره رقابت پذیر بودن گوشی های تولیدی 
در ایران با نمونه های خارجی گفت:  »باید کیفیت 
گوشی هایی که تولید می شود بالا باشد و قیمتش 
پایین باشد تا در این بازار رقابتی بتوانند فضایی 
برای خودشان فراهم کنند و گوی سبقت را از 
نمونه های مشابهی که در بازار وجود دارد ببرند. 
وگرنه درهرصورت ما به دنبال این هستیم که کالای 
ع پور در آخر  کیفیت به دست مردم برسد«. زار با
سؤالی درباره ممنوعیت واردات گوشی را این طور 
جواب داد: »ما برای ممنوعیت واردات گوشی 
برنامه ای نداریم اما باید به نیاز ضروری مردم و 
وابستگی آن ها به تلفن همراه از طریق تولید یک 

کیفیت و با قیمت مناسب پاسخ داد«. محصول با

کانی بر شهر تهران همواره با جنجال  و     مدیریت زا
حاشیه همراه بوده و به نظر می رسد هزینه های سیاسی 
مدیریت وی بر شهر تهران نسبت به دغدغه های عمومی 
شهروندان بیشتر است. ارزیابی شما از روند مدیریتی که 

کانی در شهر تهران در پیش گرفته چیست؟ زا
گر به انتخاب شهرداران پایتخت کشورهای منطقه و جهان  ا
نگاه کنیم متوجه می شویم که انتخاب شهردار پایتخت از 
اهمیت زیادی برخوردار است. به عنوان مثال آقای اردوغان 
قبل از اینکه در ترکیه به قدرت برسد شهردار استانبول به عنوان 
مهم ترین شهر ترکیه بود و با توجه به اقداماتی که در این شهر 
انجام داد موفق شد قدرت اقبال عمومی را برای به قدرت 
رسیدن در ترکیه به دست بیاورد. در تهران نیز این وضعیت 
وجود داشته و شهرداران تهران همواره از شهرداری نیم نگاهی 
به پاستور داشته اند. در شورای شهر پنجم اتفاقی که افتاد این 
بود که شهردار تهران باید تنها به خیابان بهشت و مدیریت شهر 
تهران توجه کند و به دنبال زمینه سازی سیاسی برای رسیدن 
به پاستور نباشد. این در حالی است که نگاه به پاستور دوباره 
در دوران مدیریت شورای شهر ششم در دستور کار قرار گرفته 
است. به نظر می رسد شهرداری تهران به نوعی حق الزحمه 
کانی برای حمایت و کناره گیری از انتخابات ریاست جمهوری  زا
کانی انتظار دارد به واسطه  به سود ابراهیم رئیسی بوده است. زا
این اقدامی که انجام داده اصولگرایان در انتخابات۱۴۰۴ از وی 
کانی  حمایت کنند. به همین دلیل نیز در اغلب اقداماتی که زا
در سطح شهر تهران انجام می دهد این جهت گیری سیاسی 
وجود دارد. کسی که به عنوان شهردار تهران انتخاب می شود 
باید در مدیریت یک برند به شمار برود. این وضعیت برای 
کانی وجود نداشته و وی تجربه و تخصصی در مدیریت  آقای زا
شهری نداشته و از نظر مدیریتی نیز برند به شمار نمی رفته 
کانی با بسیاری از  است. زمان نیز به خوبی نشان داد که زا
مبانی مدیریت شهری بیگانه است و با آنچه مدیریت علمی 

شهر عنوان می شود فاصله زیادی دارد. 

کانی برای ساخت و سازهای جدید پارک های     چرا زا
تهران را در نظر دارد. ساخت مسجد در پارک قیطریه و 
له با چه هدفی قرار است صورت  یا فرهنگسرا در پارک لا

بگیرد؟
از سال۱۳۳۵ شهر تهران به صورت نامتوازنی گسترش پیدا 
کرد در حالی که از نظر توزیع جمعیت نیز از وضعیت متوازنی 
برخوردار نبوده است. به همین دلیل نیز در حدود۱۵ درصد 
کن شدند  جمعیت کشور در تهران و شهرهای اقماری آن سا
که پیامدهای منفی برای توسعه کشور داشت. آلودگی هوا 
توسعه  و  جمعیت  افزایش  پیامدهای  مهم ترین  از  یکی 
نامتوازن در تهران بود که شرایط را به شکلی کرده که در طول 
ک بسیار کم شده است. آلودگی  سال میزان روزهای هوای پا

هوا نیز دلایل مختلفی دارد که با وضعیت پیچیده ای مواجه 
است. در چنین شرایطی فضای سبز در کاهش آلودگی هوا 
گر به میزان فضای سبز شهرهایی  نقش تعیین کننده ای دارد. ا
مانند لندن و برلین نگاه کنیم متوجه می شویم که در این زمینه 
سیاست های مثبتی در پیش گرفته شده است. این در حالی 
است که میزان فضای سبز در تهران به۱۰ درصد رسیده است. 
در شورای شهر پنجم دو اولویت مهم در دستور کار شورای 
شهر قرار گرفت که نخست کاهش آلودگی هوا و دوم حفظ 
محیط زیست و باغات تهران است که این دو موضوع نیز در 
شرایط کنونی در دستور کار شهرداری تهران قرار ندارد. البته 
شهرداری در این مدت آمارهایی مانند اینکه ما در تهران۵۰۰ 
هکتار فضای سبز ایجاد کرده ایم ارائه می کند که واقعیت ندارد. 
شرایط تهران دیگر به شکلی نیست که بتوان۵۰۰ هکتار فضای 
سبز در آن ایجاد کرد. آمارهایی که در این زمینه مطرح می شود 
یا از سر بی اطلاعی از وضعیت شهر تهران است و یا با علم به 
اینکه صداوسیما و رسانه ها در اختیار شهرداری تهران قرار دارد 
تلاش می کنند واقعیت را به شکل دیگری نشان بدهند. نکته 
مهم دیگر اینکه تخریب و یا کاهش میزان فضای سبز در تهران 
راهی است که دیگر بازگشت ندارد. به همین دلیل نیز افکار 
عمومی نسبت به ساخت و ساز در پارک قیطریه و یا پارک لاله 

حساسیت زیادی به خرج می دهد. 

زمان  در  تهران  شهرداری  رویکردهای  از  یکی     
کانی استفاده از تبلیغات شهری در راستای اهداف و  زا
دغدغه های سیاسی خود بوده است. در یک رویکرد 
آسیب شناسانه چه تحلیلی از تبلیغات شهری در دوران 

کانی دارید؟ مدیریت زا
نگاه  گرفته اند  را  کشور  مدیریت  امروز  که  گروهی 
غیرکارشناسانه نسبت به مسائل کشور و شهر تهران دارند. 
این افراد گمان می کنند با رویکرد آمرانه و اقتدارگرایانه 
می توانند به نتیجه برسند. این در حالی است که هرچه 
بیشتر در این زمینه هزینه می کنند کمتر نتیجه می گیرند. 
نسل جدید نیز به خوبی نشان داده که مدل تبلیغاتی این 
طرز تفکر را نمی پسندند و به شکل دیگری زندگی می کند. 
این وضعیت در تبلیغات محیطی نیز وجود دارد و ما 
مشاهده می کنیم مدیریت شهری در تبلیغات خود از نوع 
نگاه و افرادی که مورد پسند مردم و جوانان هستند استفاده 
نمی کند و یا کمتر استفاده می کند و به جای آن از مسائلی 
استفاده می کند که چندان موردپسند مردم نیست. همین 
افراد که امروز مدیریت شهر تهران و البته کشور را در اختیار 
دارند در زمانی که برجام به نتیجه رسید تبلیغات گسترده ای 
را علیه برجام انجام دادند و به شکلی رفتار کردند که برجام 
که یک دستاورد مهم ملی بود را به عنوان موضوعی برخلاف 
منافع ملی جلوه دادند. در شرایط کنونی نیز به دلیل اینکه 

شهرداری تهران احساس می کند در زمینه تبلیغات شهری 
با محدودیت مالی مواجه نیست به هر شکلی که تمایل 

داشته باشد عمل می کند. 

   براساس قانون شورای شهر تهران باید بر عملکرد 
شهرداری تهران نظارت داشته باشد. این در حالی است 
که اختلافات شورای شهر و شهردار تهران در هفته های 
اخیر و با توجه به اتفاقاتی که رخ داده بیشتر مشهود بوده 
است. آیا شورای شهر از نظارت بر عملکرد شهردار ناتوان 

شده است؟
اختلاف در بین اصولگرایان بر سر مدیریت شهر تهران در 
زمان قالیباف نیز وجود داشت. در شرایط کنونی نیز صداهای 
متفاوتی از مدیریت شهر تهران به گوش می رسد. در ابتدا به 
نظر می رسید که اصولگرایان به صورت یکدست هستند و در 
پشت صحنه به نوعی تقسیم غنائم صورت گرفته است. این 
تقسیم غنائم نیز بین برخی صورت گرفته بود. اختلاف در بین 
اصولگرایان در انتخابات اخیر مجلس نیز بروز پیدا کرد و به 
نظر می رسد این اختلافات به شورای شهر تهران نیز کشیده 
است. برخی ازکسانی که امروز قدرت را در کشور در اختیار دارند 
عنوان می کنند که به راحتی می توانند تحریم ها را دور بزنند. 
به نظر من در زمینه خرید وسائل حمل و نقل عمومی نیز 
تحریم ها را دور بزنند تا مشکلات تهران در این زمینه حل شود. 
گذاری فروش نفت به امثال بابک زنجانی  هنگامی که امکان وا
وجود دارد باید شرایط به شکلی باشد که شهرداری تهران 
نیز بتواند وسائلی که نیاز دارد را از خارج از کشور وارد کند. در 
برخی کشورها مانند نروژ8۰ درصد ماشین ها برقی است. این 
در حالی است که ما هنوز در برقی کردن موتورها نیز در ابتدای 

راه قرار داریم. 

کانی در ابتدایی که مدیریت شهر     یکی از شعارهای زا
تهران را به دست گرفت زمینه سازی برای مشارکت های 
اجتماعی مردم تهران در مدیریت شهری بود. این اتفاق 
کانی توانسته زمینه های  به چه میزان محقق شده و آیا زا

مشارکت اجتماعی مردم را به وجود بیاورد؟
واقعیت این است که در شرایط کنونی اصولگرایان دارای 
پایگاه اجتماعی چندانی نیستند که بتوانند در زمینه مشارکت 
اجتماعی فعالیت کنند. از سوی دیگر باید صداقت آنها برای 
زمینه سازی برای مشارکت اجتماعی مردم به آزمون گذاشته 
شود. اصولگرایان هنگامی که متوجه شدند از پایگاه اجتماعی 
چندانی برخوردار نیستند رویکرد یکدستی قدرت را در پیش 
کانی نیز مهره ای بود که در همین زمین بازی  گرفتند که زا
می کرد. این در حالی است که مسأله مشارکت اجتماعی 
در شهرها در کشورهای توسعه یافته موضوع بسیار جدی 
است و هزینه های زیادی برای افزایش مشارکت اجتماعی 
در مدیریت شهری صورت می گیرد. اصولگرایان در واقع 
اعتقادی به مشارکت اجتماعی ندارند و بارها نیز این موضوع 
را نشان داده اند. واقعیت این است که طرح موضوع مشارکت 
اجتماعی مردم در مدیریت شهری یک نوع تعارف بود. به هر 
حال راه حل مشارکت اجتماعی در مدیریت شهری مشخص 
است و بسیاری از شهرهای مهم جهان آن را انجام داده اند که 
می توان از تجربه های آنها در این زمینه استفاده کرد. نکته مهم 
در این زمینه اراده کافی است که در مدیریت شهری فعلی شهر 

تهران وجود ندارد. 

آرمان ملی- احسان انصاری: اختلاف در بین اصولگرایان بر سر مدیریت شهر تهران در زمان قالیباف نیز وجود 
داشت. این در حالی است که در شرایط کنونی نیز صداهای متفاوتی از مدیریت شهر تهران به گوش می رسد. 
در ابتدا به نظر می رسید که اصولگرایان به صورت یکدست هستند و در پشت صحنه به نوعی تقسیم غنائم 
صورت گرفته است. این تقسیم غنائم نیز بین برخی صورت گرفته بود. اختلاف در بین اصولگرایان در انتخابات 
اخیر مجلس نیز بروز پیدا کرد و به نظر می رسد این اختلافات به شورای شهر تهران نیز کشیده است.« جملات 
ذکر شده اظهارات سید محمود میرلوحی عضو سابق شورای شهر تهران در گفت وگو با »آرمان ملی« است. 
کانی در شهر تهران اشاره کرده که در ادامه  میرلوحی در این گفت وگو به مهم ترین چالش های دوران مدیریت زا

ماحصل این گفت وگو را می خوانید. 

محمود میرلوحی در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

ح موضوع مشارکت اجتماعی مردم  طر
در مدیریت شهری یک نوع تعارف بود

 زمان نشان داد 

کانی   زا
 با مبانی مدیریت شهری
 بیگانه است

دور دوم انتخابات مجلس دوازدهم جمعه برگزار خواهد شد

انتخابات تحت الشعاع 
مشارکت کم و انتخاب رئیس

ادامــه از صفحــه اول-  از ســوی دیگــر 
اصلاح طلبــان کــه بخــش مهمــی از پایــگاه 
رای جامعــه را در اختیــار دارنــد نیــز پــس ایــن 
رویکردها و اینکه مشخص شــد برنامه و زمین 
انتخابات طــوری تعریف شــده که آنها اساســا 
در ایــن رقابت هــا حضــور نخواهنــد داشــت و 
طبعــا از گردونه انتخابات نیز حــذف خواهند 
شــد از انتخابات بــه این نحــو فاصلــه گرفتند 
تــا اصولگرایــان بــه رقابت هــای درون جریانی 
خود برســند و در بهترین حالت با مســتقلین 
و معدود اعتدالگرایان رقابت کنند. اتفاقی که 
در نهایــت رخ داد و همان طور که پیش بینی 
می شد اصولگرایان در رقابتی نه چندان رقابتی 
توانستند در تهران و سایر استان ها دست پر را 
داشته باشند و نیروهای خود را به بهارستان 
بفرستند. هر چند که نباید از یاد برد که هر جا 
تک نماینده های اصلاح طلب یا اعتدالگرا نیز 
بوده انــد با وجــود تمامــی محدودیت هــا رای 
مردم را از آن خود کرده و پیروز شده اند. نگاهی 
به دور اول این موضوع را تصدیق می کند که با 
وجود انواع محدودیت ها تعداد قابل توجهی 

از اعتدالیــون، مســتقلین و اصلاح طلبــان 
غیر تشــکیلاتی وارد مجلس شــده اند. شــاید 
بدبین ترین حامیــان و هــواداران اصولگرایان 
نیز تصور نمی کردند که بــا وجود تعداد زیادی 
از نامزدهای اصولگرا در انتخابات و همچنین 
در غیاب رقیب همیشگی باز هم نتوانند تمام 
کرســی های مجلس را از آن خود کنند. چرا که 
این بــار رقیب اصولگرایــان نــه اصلاح طلبان، 
اعتدالیون و منتقدان بلکه عدم مشارکت مردم 
بود که باعث شد تا اصولگرایان باز هم نتوانند 
آنطور که باید به پیروزی برسند. حتی آنهایی 
هم که در دور اول انتخابات به بهارســتان راه 
یافته اند نیز با آرایی بســیار کمتر از دوره های 
گذشته کرسی مجلس را از آن خود کرده اند. لذا 
انتخابات فردا جمعه ۲۱ اردیبهشت نیز چیزی 

غیــر و فراتــر از آنچــه در اســفند مــاه ۱۴۰۲ برگــزار 
گر  شــد نخواهد بــود. چرا که بــه نظر می رســد ا
شاهد حداقلی ترین انتخابات در دور نخست 
مجلس دوازدهم بودیــم در دور دوم به طریق 
اولــی این اتفــاق تکرار خواهد شــد و مشــارکت 
پایین تر خواهد آمد. از آنجایی هم کــه در دور 
دوم حدنصــاب لازم نیســت و هرکــس رای 
بیشــتری بیاورد به پارلمــان راه خواهد یافت 
دیگــر مهــم نیســت نامزدهــا چــه تعــداد رای 
برای رســیدن به کرســی مجلس نیاز داشــته 
باشند. گرچه به نظر نمی رسد تغییر شگرفی 
در دوم رخ دهــد امــا باید دیــد با این تفاســیر 
دور دوم انتخابات در تهران و سایر استان ها 
با چه تحولاتی مواجه خواهد بود.  یک فعال 
سیاسی اصولگرا در خصوص آرایش و چینش 

مجلس آینده بــا توجه به انتخابــات پیش  رو 
اظهار داشــت: در تهــران نامزدهایی که با هم 
رقابــت می کننــد رقابــت میــان جریــان تندرو 
و تندرو تــر اصولگــرا اســت. حتــی اصولگرایان 
معتدل نیز در انتخابات جمعه حضور ندارند. 
اما در برخــی از شــهرها و حوزه هــای انتخابیه 
خارج از تهران چهره هــای اصولگرای معتدل 
بیشتر حضور دارند. محمد مهاجری به »آرمان 
ملی« گفت: به دلیل استقبال بسیار کمی که 
در این مرحله خواهد شد و حتی فکر نمی کنم 
به یــک ســوم میــزان مشــارکت دور قبلــی هم 
برســد در تهــران افــرادی حتی بــا ۳۰ هــزار رای 
وارد مجلس بشوند. وی در خصوص مباحث 
پیرامون رئیس مجلس آینده بیان کرد: خیلی 
تفاوتی نمی کند کــه رئیس مجلــس آینده چه 
کسی باشــد، دلیلش نیز این است که مجلس 
آینــده دارای چهره هــای ملی نیســت. چرا که 
آقای قالیباف به اندازه کافی تخریب شــده و از 
یک چهره ملی به یــک چهره خیلی معمولی و 
دست چندم تبدیل شده و بقیه رقبای وی نیز 

هیچ کدام چهره ملی نیستند. 


